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Bestuurlijke npportage over de stand van zaken aangaande de rampenbestrijding en 

crisisbeheersin g in de provincie Flevoland 

{peildatum i jul i 2007) 

Algemeen 

Voor de opzet van deze bestuurlijke rapportages heb ik niet gekozen voor het eerdere format maar uit 

praktisch oogpunt voor de opzet die u hebt gekozen voor uw eigen bestuurtijke rapportage aan de 

Tweede Kamer, ik zal aan de hand van de belangrijkste aandachtspunten aangeven wat de situatie was 

op de peildatun van i juli 2007. Die aandachtspunten betreffen planvorming, crisiscommunicatie, 

hulpvraag versis hulpaanbod, multidisciplinaire samenwerking en afstemming, oefenbeleid en nazorg. 

Behalve over de provinciale rol en taken op het gebied van de crisisbeheersing treft u ook informatie aan 

over de beheerders van de waterstaatswerken en de nutsbedrijven. Na een financiële paragraaf trek ik 

uiteindelijk conclusies en schets ik vervolgens mijn handelingsperspectief. 

Planvorming 

Het gaat hier civer het regionale beheersplan rampenbestrijding (RBR) 2005-2009, de gemeentelijke 

rampenplannen, rampbestrijdingsplannen. Het algemene beeld is dat al deze plannen in de regio 

Flevoland (hierna: regio) grotendeels beschikbaar zijn, bestuurlijk zijn vastgesteld en door de provincie 

zijn getoetst. Alleen op het onderdeel rampbestrijdingsplannen is een extra inspanning vereist. De regio 

onderkent het belang van een uitvoerbaar en operationeel gericht RBR en is druk doende met 

aanpassingen en actualisering. Zij heeft mij daarvan met een actuele regionale rapportage (peildatum i 

juli 2007) op de hoogte gesteld. Die rapportage is afzonderlijk door de regio aan u ter beschikking 

gesteld. Op enkele belangrijkeen opvallende onderdelen daaruit kom ik in mijn rapportage terug. 

Gemeenten houden hun gemeentelijke rampenplan actueel. Alle herziene rampenplannen zijn in 2007 

door het college van gedeputeerde staten getoetst. De gemeenten hebben voor alle wettelijke verplichte 

situaties (VR-plichtige bedrijven en luchthaventerrein) rampbestrijdingsplannen vastgesteld. In 2007 zijn 

de herziene ran-ipbestrijdingsplannen van de gemeenten Dronten en Lelystad door mij getoetst. 

Aanvullend is vaak op last van de burgemeesters en hun colleges voor risicovol geachte situaties (zoals 

LPG tankstations) een rampbestrijdingsplan aangekondigd. Alle gemeenten hebben inmiddels in hun 

herziene rampenplannen hiervoor een beleid ontwikkeld. De planning voor het opstellen van regionale 

modellen voor de rampbestrijdingsplannen/coördinatieplannen, zo rapporteert de regio ons, kent enige 

vertraging. Belangrijkste oorzaak hiervan zijn capaciteitsproblemen en afstemmingsproblemen. De regio 

verwacht niettcimin de achterstanden eind 2007 weggewerkt te hebben door ondermeer externe inhuur. 

Ik constateer w»! dat de in de vorige regionale rapportage 2006 uitgesproken verwachting dat de op dat 

moment al beslaande achterstanden in 2006 zouden worden weggewerkt daarmee niet is uitgekomen. 

De toetsing van de provincie is momenteel sterk procedureel van aard. Zij richt zich vooral op de mate 

waarin wordt voldaan aan de wettelijke vereisten en de toetsingskaders en minder naar de manier 

waarop met de plannen wordt gewerkt. De Inspectie Openbare Orde en Veiligheid (Inspectie OOV) kijkt, 

en dat is over(;enkomstig de afgesproken huidige taakverdeling, vooral naar de effectiviteit van de 

plannen. Het protocol dat daarvoor tussen provincies en Inspectie OOV is afgesloten zorgCyoor een 

zorgvuldige alstemming. Een evaluatie van die afspraken is wat mij betreft momenteel wel 

noodzakelijk. ''"-• 
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De plannen zijn dus in de regio voorhanden, maar ze sluiten naar mijn overtuiging nog onvoldoende aan 

op de praktijk. Het maken van plannen lijkt een doel op zich geworden te zijn; ze worden niet vanzelf 

vertaald naar een operationele multidisciplinaire organisatie. Al eerder heb ik - onder verwijzing naar 

het rapport van het Landelijk Beraad Crisisbeheersing, onderkend dat dit kan leiden tot planfixatie en 

schijnveiligheid De effectiviteit van de planvorming dient dan ook vergroot te worden. 

Om öat te realiseren heeft uzelf inmiddels aangekondigd nr]et concrete voorstellen te komen in het 

voorstel op de \^et veiligheidregio's. Ik heb deze voorstellen recent ontvangen en het IPO zal binnenkort 

met een reactie hierop komen. De voorstellen van de door u ingestelde Commissie Doorlichting 

Interbestuuriijke Toezichtarrangementen (commissie Oosting) over de verdere modernisering van het 

interbestuurlijk toezicht wacht ik verder af. Ik betreur dat dat in het nieuwe wetsvoorstel niet is 

gebeurd. 

Stand van zaken crisiscommunicatie 

Het beeld dat uit het activiteitenoverzicht in de regionale rapportage naar voren komt stemt mij niet 

gerust. Er is ten flink aantal activiteiten vertraagd. De regionale werkgroep voorlichting heeft 

bijvoorbeeld nog geen opleidings- en oefenplan voor de communicatiepool weten op te stellen. 

De provincie en de veiiigheidsregio dienen de samenwerking op het gebied van communicatie nog 

verder te vertieteren. De woordvoerders van de provincie maken deel uit van de regionale 

communicatiepool; omgekeerd kan de provincie ook bij crises en rampen een beroep doen op de 

regionale pool. 

De samenwerking met het ERC (Expertisecentrum voor Risico- en Crisiscommunicatie) van het Ministerie 

van Blnnenlancse Zaken en Koninkrijksrelaties is geïntensiveerd. Er zijn afspraken gemaakt over het 

gebruik van het landelijk callcenter en de inzet van de website www.crisis.nl. Het convenant met 

Omroep Flevoland als rampenzender is in 2006 geactualiseerd en zal dit jaar een update krijgen. Aan de 

rol van de regionale omroep als rampenzender optelevisie heeft uzelf tot mijn teleurstelling nog geen 

verdere invulling gegeven. 

Zorgvraag versus zorgaanbod 

De opgave bij crisisbeheersing is om te kunnen beschikken over een solide en professionele organisatie 

die snel weet op te schalen, waarin de primaire processen van rampenbestrijding en hulpverlening goed 

op orde zijn en die vooraf afspraken heeft gemaakt met buurregio's voor snelle bijstand. Op deze punten 

is volgens mij nog veel te verbeteren. 

De Inspectie OOV constateert in haar recente rapportage 'Algemene Doorlichting Rampenbestrijding 

(ADR) over 200| [ -2005 dat het de veiligheidsregio's veel t i jd kost om bij rampenen zware ongevallen uit 

de startblokker te komen. Belangrijke knelpunten worden gesignaleerd in de alarmering, opschaling, 

beschikbaarheiii van sleutelfunctionarissen, multidisciplinaire afstemming binnen de meldkamer en het 

informatiemanagement op operationeel niveau. Deze knelpunten komen vrijwel geheel overeen met 

degene die ikzelf voor onze eigen regio in mijn bestuurlijke rapportage van 2006 heb gesignaleerd. 

In dit verband wil ik uw aandacht vragen voor de huidige crisisinformatievoorziening. Onze regio is op 

zoek naar he1: ontwerpen van een visie op het gebied van de operationele en bestuurlijke 
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informatievoorziening. Het versterken van het informatiemanagement, met name bij de 

veiligheidsregio's, is een belangrijk aandachtspunt dat dringend versterkt dient te worden. Ambitieuze 

ICT-projecten v\'orden echter niet of slechts gedeeltelijk gerealiseerd. Ik denk bijvoorbeeld aan het 

initiatief van het OOV-net. Naar mijn mening dient u als systeemverantwoordelijke in het kader van het 

Actieprogramma Coördinatie Informatievoorzienig Rampenbestrijding (ACIR) en de Raad 

Multidisciplinaire Informatievoorziening Veiligheid (Raad MIV) het verbeteren van de 

crisisinformatievoorziening hoge prioriteit te geven. 

Inmiddels heefi: in Flevoland in de eerste twee maanden van 2007 fase 1 van de ADR door de Inspectie 

OOV plaatsgevcnden. Het eindrapport van fase 1 zal waarschijnlijk in de vergadering van het bestuur van 

september worden toegelicht. Op de uitkomsten daarvan wil ik nu niet vooruitlopen. 

Genoemde knelpunten hebben eveneens te maken met de regionale ambities en de beschikbare 

financiële middelen. In de bestuurlijke rapportage 2006 heb ik aangegeven erbij de regio op aan te 

zullen dringen Eilsnog een financiële paragraaf toe te voegen aan het regionaal beheersplan. Er lijkt zich 

momenteel wel een globaal beeld van de financiële gevolgen af te tekenen. Maar dit beeld is in ieder 

geval niet compleet gelet op de opmerking in de regionale rapportage d a t " door een aantal partijen is 

aangegeven, dat momenteel niet goed is aan te geven of alle activiteiten binnen de kaders gerealiseerd 

kunnen worder." De regio verwijst naar het organisatieplan van de gemeenten en geeft aan dat de 

Regiopolitie en de Hulpverleningsdienst Flevoland via hun begroting de financiële gevolgen inzichtelijk 

maken. Door tijdelijke detachering van personeel naar het veiligheidsbureau van de veiiigheidsregio in 

oprichting zijn achterstanden op te lossen, aldus de regio. Ik vind het van groot belang dat de 

verschillende disciplines hun (huidige en gewenste) uitgaven op korte termijn inzichtelijk maken. 

Kunnen de huidige ambities worden vorm gegeven binnen de beschikbare middelen of moeten de 

ambities worden bijgesteld? Op die vraag wil ik op korte termijn duidelijkheid. 

Het afgelopen jaar heeft u aan het bestuur van de veiiigheidsregio gevraagd om het uniforme 

referentiekader voor opschaling (GRIP) binnen een jaar te implementeren. Daarmee borgen de 

veiligheidsregic's dat de opschaling effectief, eenduidig en multidisciplinair verloopt. Ik constateer met 

voldoening dat de implementatie eind 2007 in onze regio een feit zal zijn. Ik zou het op prijs stellen 

indien uzelf binnenkort gevolg geeft aan de eerdere toezegging van uw voorganger dat er nadere 

uitvoering zal worden gegeven aan de uitwerking van de GRIP-regeling met de decentrale overheden en 

afspraken overde (provinciale) liaisons. Ik zou mij kunnen voorstellen dat, vergelijkbaar met de regionale 

militaire commando's en de veiligheidsregio's, regionale samenwerkingsconvenanten worden gesloten 

tussen de provincies en de veiligheidsregio's. 

Om een goede verdeling van het beschikbare potentieel voor rampenbestrijding en crisisbeheersing te 

bewerkstelligen, heeft u vanaf i januari 2007 het Landelijk Operationeel Coördinatiecentrum (LOCC) 

verantwoordelijk gemaakt voor de bijstandsverlening. Met het LOCC zijn de provincies momenteel in 

gesprek om de onderlinge procedures van de bijstandsverlening, ondermeer in een landelijk Handboek 

Bijstand, af te stemmen. Dit is met name van belang omdat bij rampen en crises onze regio gelet op de 
Co 

beperkte beschikbare capaciteiten een beroep zal moeten doen op bijstand vanuit andere regio's. Het 

belang van snelle en goede afspraken is extra gewenst aangezien onze eigen regio in de rapportage 

aangeeft de ti jstand brandweer slechts in concept gereed te hebben, op het ROC nóg geen 

3 



bijstandsoverzicht beschikbaar te hebben en dit in het laatste kwartaal van 2007 gerealiseerd wil 

hebben en afhankelijk te stellen van het landelijk Handboek Bijstand. 

Over de contacten met het Nationaal Crisis Centrum (NCC) wil ik toch een opmerking maken. Ik heb de 

indruk dat er flink wordt gewerkt aan het verbeteren van de slagkracht van het NCC. Ik zou het wel op 

prijs stellen indien de door u vast te stellen protocollen die zouden voorzien in het verbeteren van 

ondermeer de onderlinge informatievoorziening en daarmee van de onderlinge samenwerking niet 

meer te lang op zich laten wachten. Ik hecht eraan dat de bestuurlijke lijn optimaal is georganiseerd. 

Om de kwaliteit van de basisprocessen in de rampenbestrijding en crisisbeheersing te bepalen, heeft het 

Landelijk Beraad Crisisbeheersing (LBCB) onlangs een rapport aan u aangeboden met basisvereisten die 

in een wettelijke regeling zouden moeten worden opgenomen. Ook op dat onderdeel wacht ik uw 

nadere voorstellen met belangstelling af. 

Multidisciptinaire samenwerking en afstemming 

De multidisciplinaire samenwerking wordt nog steeds gehinderd door het bestaan van schotten tussen 

de verschillende: diensten. Dit beeld sluit aan bij de bevindingen van de Inspectie OOV die in haar ADR-

rapportage signaleert dat het multidisciplinaire bewustzijn van de uitvoerende diensten nog 

onvoldoende is. De samenwerking en afstemming met de overige crisispartners (bijvoorbeeld Defensie, 

de waterschappen en nutsbedrijven) krijgt binnen de regio's, ook binnen de onze, steeds meer aandacht, 

maar moet verder verbreed en verbeterd worden. 

De intergemeeritelijke samenwerking in de oranje kolom is nog een apart verhaal. In de rapportage van 

de regio wordt geconstateerd dat de intergemeentelijke samenwerking voor het uitvoeren van diverse 

gemeentelijke processen nog geen gestalte heeft gekregen. Dezelfde stand van zaken werd mij gemeld 

in de regionale rapportage 2006. Wel is een eerste aanzet gegeven door het opstellen van een 

organisatieplan gemeente dat op 7 februari 2007 bestuurlijk is vastgesteld. Landelijk krijgt deze wijze 

van aanpakterecht de nodige aandacht. 

De vorming van de Veiligheidsregio's is een voortgaande ontwikkeling. Het voorstel op de Wet 

veiligheidregio'; en het bestuursakkoord dat u met de VNG heeft gesloten moeten voorzien in een 

adequate bestuurlijke organisatie van de veiligheidsregio's. De multidisciplinaire samenwerking en 

afstemming zullen daardoor worden versterkt. Ik hoop op korte termijn met de voorzitter van de 

veiligheidsregic in gesprek te gaan over de voortgang van de beleidsvoornemens. In het algemeen 

constateer ik d;it er voortgang is gemaakt maar dat er wel enige bestuurlijke hobbels genomen zijn en 

nog moeten v/orden. Ik denk dan in het bijzonder aan de huidige en toekomstige financiële 

verdeelsleutel voor de veiiigheidsregio Flevoland en de vereiste toekomstige ambtelijke slagkracht van 

de nieuwe veiiigheidsregio. 

Met de ontwikkeling van een referentiekader voor het regionale crisisplan ondersteunt u de vorming van 

uniforme multidisciplinaire crisisorganisaties in de veiligheidsregio's. Hierbij dient naar mijn mening wel 

te worden opgepast dat gemeenten niet achterover gaan leunen en uitsluitend naar de regio zullen 

gaan kijken in afwachting van hun nadere initiatieven. Q 
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Oefenbeleid 

Een goede voorbereiding op rampen en crises betekent dat mensen, middelen, plannen en organisaties 

goed geoefend moeten zijn. Dit krijgt steeds meer structurele aandacht en regio's leggen dit vast in 

(meerjarige) oefenbeleidsplannen. Verdere intensivering van de oefenfrequentie en de 

kwaliteitsverbel:ering van het oefenbeleid is echter gewenst. Oefenen mag daarbij geen doel op zich 

worden maar n-toet bijdragen aan de integrale kwaliteit van de voorbereiding op de rampenbestrijding 

en crisisbeheersing. Het bepalen van het risicoprofiel, het maken van operationele plannen, het 

realiseren van een operationele organisatie en opleiden en oefenen moeten één samenhangende keten 

vormen. 

Hoewel de primaire verantwoordelijkheid voor het hebben van een goed geoefende regionale 

crisisorganisatic ligt bij het bestuur van de regio's zelf, probeer ik zoveel mogelijk randvoorwaarden te 

creëren voor het vaker multidisciplinair oefenen binnen genoemde ketenaanpak. Zo ondersteun ik de 

implementatie »/an kwaliteitsnormen op dit gebied, de benutting van oefenexperts, de uitwisseling van 

kennis via een oefendatabank, de inzet van oefenevaluatieteams, het benutten van nieuwe 

oefenmethodes (virtueel oefenen). 

In de afgelopen periode is onze regio erin geslaagd bijvoorbeeld jaarlijks een grote multidisciplinaire 

brandweercompagnie te houden, respectievelijk op het vliegveld Lelystad en op de A6 (scenario 

kettingbotsing en gijzeling). De uitkomsten van de oefening op het vliegveld zijn inmiddels vertaald in 

verbeteringen in het rampbestrijdingsplan. Tijdens de jaarlijkse oefencarrousel die eveneens 

multidisciplinair wordt georganiseerd is in één van de workshops ingegaan op de mogelijkheden van de 

provinciale risicokaart. 

De hulpverleningsregio heeft een multidisciplinair oefen(beleids)plan in concept gereed; een 

multidisciplinair opleidings(beleids)plan is nog niet gerealiseerd. De gemeenten hebben de 

oefenfrequentie flink opgevoerd, maar een monodisciplinair oefenrooster voor gemeenten dient nog te 

worden opgesteld. De operationele diensten oefenen volgens vastgelegde oefenroosters, zowel mono-

als multidisciplinair. 

Provinciale voorbereiding 

In mei 2005 is liet provinciale coördinatie plan opnieuw door mij vastgesteld. Momenteel wordt dit plan 

geactualiseerd, mede naar aanleiding van opmerkingen door de Inspectie Openbare Orde en Veiligheid, 

en zal door mij voor 1 oktober 2007 worden vastgesteld. In 2006 is een bestuurlijke workshop voor de 

provinciale ran'ipenstaf gehouden met als thema: de commissaris der Koningin en de eigen crisisstaf en 

hun nieuwe rel binnen de veiiigheidsregio. De uitkomsten hiervan komen in de contacten met het 

bestuur van de veiiigheidsregio aan de orde. In het najaar van 2007 zal nog een regionale, bestuurlijke 

oefening over storm (ramptype: extreme weersomstandigheden) plaatsvinden. Naast deze 

voorbereidingen vinden regelmatig deeloefeningen plaats, zoals alarmeringsoefeningen en oefeningen 

op het terrein van verbindingen. 

De provinciale voorbereiding op rampenbestrijding en crisisbeheersing is, met de komst van de Wet 

Veiligheidsregiys, voorbereiding met het zwaard van Damocles boven de provincie, enerzijds vanwege 

de te verwachten andere taken, bevoegdheden en verantwoordelijkheden, anderzijds vanwege de 

onzekerheid er langdurigheid die de behandeling en wijzigingen van de wet met zich meebrehgen. In de 

eigen provincie ontstaat daardoor een spanningsveld tussen enerzijds het gemotiveerd houden van de 
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huidige rampbestrijdingsorganisatie en het anderzijds rekening moeten houden en anticiperen op de 

toekomstige situatie. 

Nazorg 

Ik maak me zorgen over de voorbereiding op nazorg na rampen en crises. Weliswaar hebben alle 

gemeenten eer draaiboek nazorg vastgesteld in de geactualiseerde rampenplannen en maakt het 

gemeentelijke Informatie- en Adviescentrum deel uit van het Organisatieplan Gemeenten, maar een 

intergemeentelijke organisatie om de nazorg vorm te geven en gestalte te geven aan een Informatie- en 

Adviescentrum ontbreekt nog. Ik spreek de hoop uit dat met de komst van de veiiigheidsregio hierin 

belangrijke stappen worden gezet. 

Waterbeheerders 

De relatief lage ligging van een deel van het regiogebied maakt dat overstroming en wateroverlast een 

factor is die gevolgen met grote omvang voor de regio kan hebben. Calamiteitenplannen van de 

waterbeheerders worden aangepast aan de door de regio gehanteerde opschalingprocedure (GRIP-

procedure). 

Rijkswaterstaat Usselmeergebied heeft vorige maand het herziene calamiteitenplan ter toetsing 

aangeboden aan het college van gedeputeerde staten. De provincie Flevoland zal de toetsing namens de 

6 provincies die in het beheersgebied van Rijkswaterstaat vallen coördineren. 

Daarnaast ondersteunt de provincie actief de ontwikkeling van een coördinatieplan overstromingen. De 

regionale rapportage meldt de totstandkoming van dit plan in het laatste kwartaal 2007. Hier blijkt ook 

enige onzekerheid over de realisatie, aangezien externe inhuur noodzakelijk is en de waterbeheerders 

zullen worden gepolst of zij als trekker van het project willen fungeren. 

In de regionale stuurgroep Openbare Orde en Veiligheid is een verkennende studie besproken over de 

mogelijkheden am te komen tot een Beslissings Ondersteuning Systeem in geval van overstromingen en 

evacueren. Met meer dan gewone belangstelling volg ik ook de voortgang van de landelijke Taskforce 

Management Cverstromingen. De provincie was vertegenwoordigd tijdens de kickoff in augustus 2007, 

evenals partners uit de regio. 

Nutsbedrijven 

In samenwerking met Continuon en Essent Netbeheer zal worden gewerkt aan een afschakel- en 

herstelplan vo()r Flevoland. De regio bericht mij dat als gevolg van de actualisatie van de risico

inventarisatie en -analyse besloten is het coördinatieplan nutsvoorzieningen niet in het vierde kwartaal 

2009 te zullen opstellen maar in de tweede helft van 2008. Het coördinatieplan natuurbranden zal als 

gevolg daarvan niet in het vierde kwartaal 2008 worden opgesteld maar in de tweede helft van 2009. 

Gelet op de landelijke ervaringen met stroomuitval (ondermeer de casus Haaksbergen) vind ik een snelle 

realisatie van eiïn afschakel-en herstelplan, zoals ik eerder al heb aangegeven, een must. 

Financiën 

Uit de rapportcge van de hulpverleningsregio wordt niet duidelijk hoeveel financiële middelen worden 

geïnvesteerd in de (voorbereiding op) rampenbestrijding en crisisbeheersing. Wel héfiben alle 

gemeenten in hun organisatieplannen en de hulpverleningsdiensten en politie in hun begrotingen 
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aangegeven we;lke personele en financiële middelen zijn vrijgemaakt. Een overzicht van de totale 

inbreng van verschillende partners binnen de regio ontbreekt echter. 

Conclusies 

Resumerend stel ik vast dat in de afgelopen periode door gemeenten en regio flinke stappen zijn gezet 

op weg naar een betere rampenbestrijding en crisisbeheersing. Er moet echter tegelijkertijd een 

aanzienlijke kwaliteitsslag worden gemaakt. De vorming van de veiiigheidsregio legt bovendien een 

extra druk op de regio. 

In de regio zelf is de planvorming veelal op orde maar moet de focus meer komen te liggen op het 

realiseren van een kwalitatief voldoende organisatie voor de uitvoering van deze plannen. 

Belangrijke kne punten in de basisprocessen van rampenbestrijding en crisisbeheersing liggen op het 

gebied van melding en alarmering, opschaling, beschikbaarheid van sleutelfunctionarissen voor leiding 

en coördinatie en multidisciplinaire afstemming en informatievoorziening. De uitkomsten van de 

algemene doorlichting van de Inspectie Openbare Orde en Veiligheid zullen hier nog meer duidelijkheid 

geven. Ik dring erbij u op aan dat landelijk en regionaal de komende t i jd krachtig zal worden ingezet op 

het vastleggen van kwaliteitseisen voor de verbetering van de kwaliteit van de basisprocessen en op een 

betere organisatie van de operationele capaciteitsplanning, zodat tijdens rampen en crises zorgvraag en 

zorgaanbod beter en sneller naar elkaar kunnen worden toegebracht. 

Daarnaast dient te worden geïnvesteerd in meer multidisciplinair denken en optreden. De 

veiiigheidsregio is nu aan zet om zich verder te ontwikkelen tot een slagvaardige multidisciplinaire 

organisatie voor rampenbestrijding en crisisbeheersing op decentraal niveau. Waar nodig zal ik mijzelf 

inzetten om de voortgang te monitoren, knelpunten zichtbaar te maken en het proces in de 

veiiigheidsregio met gerichte adviezen te ondersteunen. 

Mijn eerdere constatering bij het uitbrengen van de vorige bestuurlijke rapportage dat de landelijke 

discussie over de nieuwe wetgeving voor de veiligheidsregio's nog niet lijkt te zijn beslecht, heeft nog 

niet aan actualiteitswaarde verloren. Dat betekent dat de overgangsfase van de huidige situatie naar de 

nieuwe een langdurig karakter heeft gekregen. Ik blijf een dergelijke langdurige "twil ight zone" een zeer 

onwenselijke situatie vinden. In de eigen provincie ontstaat een spanningsveld tussen enerzijds het 

gemotiveerd houden van de huidige rampbestrijdingsorganisatie en het anderzijds rekening moeten 

houden en anticiperen op de toekomstige situatie. 
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